



# THE EUROPEAN ROHINGYA COUNCIL (ERC) ဥရောပရောက် ရိုဟင်ဂျာများ ကောင်စီ

Geldershoofd 905, 1103 BG Amsterdam, The Netherland; Registered Number: KVK- 56454791

## သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ (၁၈) ရက်။

### ရိုဟင်ဂျာ (၉၅) ဦးကို ပြန်လည်လွှတ်ပေးပြီး ယင်းတို့၏ မူလဌာနေသို့ ပြန်ပို့ရန် တောင်းဆိုခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရိုဟင်ဂျာတို့အပေါ် လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်သည့်ကိစ္စ နယ်သာလန်နိုင်ငံ၊ သည်ဟင်မြို့ရှိ နိုင်ငံတကာ တရားရုံး၌ ကြားနာနေစဉ်၊ နိုဝင်ဘာ (၂၉) ရက်နေ့က ဧရာဝတီတိုင်း၊ ပုသိမ်မြို့ကမ်းခြေတွင် ရိုဟင်ဂျာ (၉၅) ဦးပါ စက်လှေ တစ်စင်းကို ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး၊ ယခုအခါ တရားရုံးတွင် အမှုရင်ဆိုင်နေကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ERC အနေဖြင့် မြန်မာအာဏာပိုင်များ၏ လုပ်ရပ်အပေါ် အလွန်ပင် စိတ်သောက ရောက်နေပါသည်။

ဤအဖွဲ့သည် ယခုနိုဝင်ဘာလအတွင်း ဖမ်းဆီးလိုက်သည့် တတိယအဖွဲ့ဖြစ်ပါသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် အစိုးရက ရိုဟင်ဂျာတို့အား ကူးသန်းရောင်းဝယ်ခွင့်နှင့် သွားလာလှုပ်ရှားခွင့် မပြုဘဲ တင်းကျပ်စွာ ပိတ်လှောင်ထားသဖြင့် အစာရေစာရှားပါးပြီး အငတ်ဘေးနှင့် ရင်ဆိုင်နေရခြင်း၊ ဆေးဝါးကုသခံယူခွင့် မရရှိခြင်း စသည့်အခက်အခဲများကြောင့် ၎င်းတို့သည် သေကံမရောက်၊ သက်မပျောက် ဆိုသည်အတိုင်း စက်လှေငယ်ကလေးများဖြင့် အရဲစွန့်ကာ ရန်ကုန်နှင့် အခြားနိုင်ငံများသို့ ထွက်ခွာသွားရန် ကြိုးပမ်းခြင်းဖြစ်ပါသည်။

သို့ရာတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အစိတ်အပိုင်း မဟုတ်သည့်နယ် နိုင်ငံ၏အခြားအစိတ်အပိုင်း တစ်ခုခုရှိ ရိုဟင်ဂျာတို့အား တွေ့ရှိပါက ခိုးဝင်လာသူများဟု ပုဒ်မတပ်ပြီး နိုင်ငံခြားမှ တကယ်ခိုးဝင်လာသူများနည်းတူ (၂) နှစ်မှ (၃) နှစ်အထိ ထောင်ဒဏ်များ ချခံစေရန် စီရင်တတ်လေ့ရှိပါသည်။

ယခု ပုသိမ်မြို့တွင် ဖမ်းဆီးထားသည့် ရိုဟင်ဂျာ (၉၅) ဦးအနက် (၂၅) ဦးသည် ကလေးသူငယ်များ ဖြစ်သဖြင့် ယင်းတို့ကိုပါ အလားတူ ထောင်ဒဏ်များ စီရင်လိမ့်မည်ဟုယူဆရပြီး အလွန်ပင် စိုးရိမ်ကြောင့်ကြရပါသည်။

အမှန်ပင် မြန်မာအစိုးရသည် ရိုဟင်ဂျာတို့ကို ပစ်မှတ်ထား၍ လုံးဝဥသုန်ဖျက်ဆီးရေး လုပ်ဆောင်နေသည်ဟု နိုင်ငံတကာတရားရုံး၌ စွပ်စွဲခဲ့ခြင်းအပေါ် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ ငြင်းဆန်ခဲ့ခြင်းသည် အကယ်၍ မှန်ကန်ပါက ယခုက လေးသူငယ် (၂၅) ဦးအပါအဝင် ဖမ်းဆီးထားသည့် ရိုဟင်ဂျာ (၉၅) ဦးအား တစ်စုံတစ်ရာ စွဲချက်မတင်ဘဲ မိမိတို့၏ နေရပ်ရင်းသို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးရန်နှင့် ယခင်က အလားတူဖမ်းဆီး ထောင်ချထားသူအား လုံးကိုလည်း ပြန်လွှတ် ပေးပြီး ၎င်းတို့၏ မူလနေရပ်ရင်း ဒေသအသီးသီးသို့ ပို့ပေးရန် တောင်းဆိုအပ်ပါသည်။

အသေးစိတ် သိရှိလိုပါက ဆက်သွယ်ရန်၊

ဒေါက်တာ လှကျော်  
ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဥရောပရောက် ရိုဟင်ဂျာများ ကောင်စီ  
Email: chairman@theerc.eu  
ဖုန်းနံပါတ် - +၃၁ ၆၅၂ ၃၅၈ ၂၀၂